	[bookmark: _GoBack]En
	Ru

	The roster of critics is growing as state-level push back against the National Security Agency gathers momentum
	Все больше сторонников набирает движение против Агентства Национальной Безопасности.

	An Indiana sheriff and an OregonOccupy organization recently voiced their support for denying state-level assistance to the agency’s warrantless electronic data collection activities. But perhaps more telling for privacy advocates is that lawmakers in 10 states are on record opposing the NSA and warrantless federal on record.
	Шериф штата Индиана и организация «Оккупируй Орегон» недавно высказались в поддержку запрета деятельности агентства по получению электронной информации без ордера. Но что более важно для адвокатов по защите частной собственности, законодатели десяти штатов публично выступают против АНБ и надзора на федеральном уровне без получения ордера.

	In Mississippi, Republican state Sen. Chris McDaniel introduced a bill on Jan. 20, the Fourth Amendment Protection Act, which aims to “prohibit any state action which implements the federal NSA program.”
	В республиканском штате Миссисипи сенатор Крис МакДэниел 20 января представил законопроект – Акт о Защите Четвертой Поправки – целью которого является «запрет любой активность в штате на основании федеральной программы АНБ».

	McDaniel’s bill makes Mississippi one of 10 states with pending legislation geared toward limiting the federal government’s spying powers.
	Законопроект МакДэниела делает Миссисипи одним из десяти штатов со сдерживающим законодательством, направленным на ограничение шпионских полномочий федерального правительства.

	Bills, modeled on legislation drafted by the OffNow.org coalition, also are pending in Arizona, California, Indiana, Kansas, Missouri, New Hampshire, Oklahoma, Tennessee and Washington state.
	Акты, основанные на законодательстве, приведенном на сайте объединения OffNow.org, также являются сдерживающими в Аризоне, Калифорнии, Индиане, Канзасе, Миссури, Нью Гемпшире, Оклахоме, Теннеси и штате Вашингтон.

	OffNow.org is a state level organization challenging the federal government’s warrantless electronic surveillance activities.
	OffNow.org – организация федерального уровня противопоставляющая себя деятельности федерального агентства по получению электронной информации без ордера

	Michael Maharrey, a spokesman for OffNow.org, said he was not aware that any lawmakers in Mississippi were considering introducing the bill until he saw it posted on the state Legislature’s website.
	Майкл Махарри, представитель OffNow.org, сказал, что не знал о том, что кто-либо из законодателей учитывал материалы его сайта в подготовке акта пока сам не увидел его размещенным на сайте законодательного органа штата.

	“It was a total surprise,” Maharrey said.
	«Это было полной неожиданностью», - сказал Махарри.

	If passed this session, McDaniel’s bill would take effect on July 1. The bill is pending before the Mississippi Senate Rules Committee, where it will need to pass of before moving to the state Senate.
	Если его примут на этих слушаниях, акт МакДэниела вступит в силу с 1 июля. Акт ждет решения Комитета по Правилам Сената штата Миссисипи, который он должен пройти прежде чем попасть в сенат штата.

	Maharrey told Watchdog.org he expected at least two more states to join their ranks in the next two weeks. He also said he viewed California and Arizona as states with the strongest chance of passing the legislation.
	Махарри рассказал сайту Watchdog.org, что ожидал, что еще как минимум два штата последуют их примеру в течение следующих двух недель. Он также сказал, что оценивал Калифорнию и Аризону, как штаты с наибольшей вероятностью принятия законопроекта.

	“Americans are not happy about being spied on and not happy about their data being collected,” said Maharrey.
	Махарри также сказал: «Американцам не нравится, когда за ними шпионят и когда собирают о них информацию».



